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Skolebestyrelsesmøde  Referat 
Dato: 17. april 2024 

 
Tid: Formøde: 17.30 – 18.00 

SB-møde: 18.00 – 20.15 
 
 

 

Mødested: Personalerum Nord 
Deltagere:  Skolebestyrelsen, Lotte Wiese Nowack, Kenneth Westerberg-Christensen, Kirsten Lundager 
Fraværende: Elevrådet, Guja Rut Gudmundsdóttir, Dennis Mortensen, Kris Nielsen, 

 (Martin Birk-Sørensen og Chresten Hegner gik begge ca. 19.00) 
 

Gæstedeltagere:  
Mødeleder: Formanden 
Ordstyrer: Næstformanden 
Referent: Kenneth Westerberg-Christensen 

 

Nr. Tid Punkt Behandling Referat 

1 18.00– 
18.05 

Godkendelse af dagsorden, samt referat fra 
14. marts 2024, valg af ordstyrer 

Beslutning Godkendt 

2 18.05-
18.30 

Meddelelser 

• Elevråd 

• Skoleledelse 

• Formand 

• Medarbejdere 

• Andre, herunder 
forældrehenvendelser 

Orientering Elevråd: 
Orientering fra Elevrådet: Planlægningen af Elevernes Åbningsdag er i gang 
Der bliver åbent hus d. 23. august i forbindelse med dagen. 
Temaet for dagen bliver fællesskab, hvor klasserne til åbent hus vil 
præsentere deres udbytte af dagen. 
 
Formand: Intet 
 
Skoleledelsen: 

• Skolebestyrelsesmedlem Dennis Mortensen har meddelt, at han 

trækker sig fra sin post, grundet private forhold.  

• Personale nyt, herunder jobopslag og fagkompetencedækning: 
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Der er slået en lærerstilling op, hvor der søges efter en dansk/ 
matematiklærer, gerne med musik eller madkundskab som linjefag. Der er 
ansættelsessamtaler d. 29. april, både Chresten Hegner og Martin Birk- 
Sørensen deltager i ansættelsesudvalget. 
 

• Borgermøde d. 21. maj vedr. skoledistrikter på Søndre Skole 

Mødet handler om kapacitetsudfordringer i Køge midt. En af 
løsningsmodellerne er, at Sct. Nicolai Skole bliver tresporet og KØS indgår 
som en del af skolen. 
Forberedelse til dette møde foregår på næste skolebestyrelsesmøde. 
 

• Tillidsvalgte og arbejdsmiljødrøftelser 

Begge tillidsvalgte TR og AMR på skole og sfo er genvalgt. 
Den årlige arbejdsmiljødrøftelse er påbegyndt. 
 

• Skoleårets planlægning, orientering 

Kommende skoleårs planlægning er godt i gang.  
 

• Uddannelse af praktikvejledere 

Køge Kommune vil gerne uddanne praktikvejledere af kommende 
skolelærere. Skolen vil blive kompenseret økonomisk for at sende personale 
afsted. Der er fundet to lærere, én i fase 1 og én i fase 2. SFO er i gang med at 
undersøge, om de også har en, der skal deltage. 
 

• Sidste skoledag for 9. årgang d. 17. maj 2024 

Sidste skoledag er en fredag. Eleverne i 9. klasse bliver på skolen indtil kl. 
12.45. Herefter har de fri fra skole, og forældrene er ansvarlige for resten af 
dagen. 
 

• Orientering om lodtrukne prøver - Prøverne bliver først offentliggjort 

d. 25. april 2024. 

 

• Censorfordeling og prøver 
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Der bliver lukket for de mest hyppige internetsider under prøverne.  
Censorfordelingen kan offentliggøres, når prøverne er blevet offentliggjort. 
 
SFO-ledelsen:  
Der er blevet ansat en ny medarbejder i klubben.  
Den nye medarbejder kan først starte i midt juni, da uddannelsen skal 
færdiggøres først. 
Klubben har lavet status på aftenåbningerne. Flytning af aftenåbning har ikke 
givet ikke flere børn og unge i klubben. 
 
Klubben er frontløbere på et nyt tiltag, som hedder 
”streetlife”/Køgeklubbernes dag. 
 
Der er Royal Side Run torsdag d. 16. maj.  
 
Skolebestyrelsen drøftede mulighederne for en forsøgsordning, hvor 
aftenåbningen kunne placeres på skolen, i stedet for på Strandgården. 
 
Skoleledelsen vil på næstkommende møde orientere om tiltag, der 
iværksættes i kommende skoleår i forhold til at støtte op omkring, at flere 
elever fra 4- 6. klasse fortsætter med at bruge klubben. 
 
Medarbejdere: 
Pædagoger: 
Der er kommet 46 nye stjernebørn. Det går rigtig godt med dem. 
 
Lærer: 
Der er indgået aftale om OK24.  
Der er forårskoncert om under en måned.  
Lærere og elever er spændte på de kommende afgangsprøver. 
 
Der er besøg fra Island til 8a. De ankom en uge senere end planlagt. Der har 
været fejl i kommunikationen. Heldigvis har skoleledelsen og lærerne nået at 
omorganisere opholdet og aftalerne – med god hjælp – fra forældrene i 8a. 
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Andre: 

3 18.30 –  
18.40 

Orientering om valgfag for kommende 
skoleår 2024-25 – hvad viser prøvevalget og 
hvordan kan vi gennemføre valgfag for det 
kommende skoleår, når der tages hensyn til 
elevernes 1. og 2. prioritet, mulighed for 
fagdækning, skemalægning etc. Punktet er 
ved skoleledelsen 

Drøftelse, 
herunder 
beslutning 

Der har været afholdt et prøvevalg. 
37 elever ud af 43 har valgt madkundskab. 
42 elever ud af 43 har enten madkundskab som 1. eller 2. prioritet.  
Den sidste elev havde ikke angivet en 2. prioritet.  
 
Holdningen er, at eleverne skal have deres 1. eller 2. prioritet.  
Skolebestyrelsen ønsker, at elevernes timer skal dækkes af fagkompetent 
personale, men at det også skal hænge sammen i forhold til resten af 
fagfordelingen. 

4 18.40-
18.50 

Opfølgning på økonomi, 2. økonomiske 
redegørelse ved Kenneth Westerberg- 
Christensen og Lotte Nowack 

Orientering 2. økonomiske redegørelse bliver sendt ud med referat. 
Personaleløn er opjusteret i forhold til det oprindelige budget på baggrund af 
overenskomstforhandlingerne. Dette gælder både for skole og SFO. 

5 18.50-
19.00 

Status på lejrskoler i indeværende 

skoleår og ansøgninger/muligheder for 
det kommende skoleår 2024/25, 
herunder mulighederne for at 
kommende 8. årgang kan tjene penge i 
en ”kaffebod” ved Elevernes 

Åbningsdag og Åbent Hus 23. august 
2024 

Orientering og 
beslutning 

Der ansøges kun til en klasse i forhold til Nordplus. 
 
Skolebestyrelsen mener, at åbenhed og gennemsigtighed er vigtigt. Meld ud, 
at der kun søges til en klasse. 
 
Kaffebod skal både være på Nord og Syd. 
Der var stor tilslutning til kaffeboden.  

6 19.00 –  
19.15 

Det kommende skolebestyrelsesvalg 
2024 ved valgbestyrelsen. 
 

- Udsendelse af ”teaser” 

- Tidsplanen er vedhæftet 

- Kommende kandidater 

- Åbent hus for alle forældre og 

præsentation/hilse på den nye 

bestyrelse d. 23. august 2024 

Drøftelse og 
beslutning 

Næstformanden laver et skriv/teaser og sendes ud. 
Man kan lave et fysisk skriv og give det til forældre på Strandgården – også de 
nye stjernebørn. 
 
Bemærk at den nye skolebestyrelse har en ”bod” ved Elevernes Åbningsdag d. 
23. august 2024. 
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5 19.15- 
19.25 

Orientering fra skoleledelsen omkring 
arbejdskommissorierne for kommende 

skoleår, og præsentationen på 
personalemøde- hvad vil vi gerne 
arbejde med lokalt på skolen. 
 
Hvordan tænker skolebestyrelsen, at de 

gerne vil indgå i denne proces? 
 
 
 

Orientering og 
drøftelse 

Skoleledelsen gennemgår baggrunden for de kommende 
arbejdskommissorier, som er: 

- Omlægning af klasseorganisering til årgangsorganisering 

- Omlægning af klasselærerordning til kontaktlærerordning 

- Ny faseinddeling, bh. Kl. – 4. årgang 

- Ny faseinddeling, 5. - 9. årgang 

- Udvikling af nye klubaktiviteter med fokus på 5. – 6. årgangs unge 

Arbejdskommissorierne skal arbejde med det i kommende skoleår. 
Lærerne og pædagoger har tid til at tænke over deres mulige rolle i disse 
kommissorier.  
 
Skolebestyrelsen stiller spørgsmål til omlægningen fra klasseorganisering til 
årgangsorganisering i forhold til forældreinvolvering i skolen.  
En forælder kan være bekymret i forhold til, at det potentielt er mange 
forældre at forholde sig til. Fx hvordan gør man fremover i forhold til 
børnefødselsdag o.l.  
Skolebestyrelsen vil gerne involvere sig i forældresamarbejdet og det sociale 
samspil i klassen. 
Der skal sættes stor fokus på forældresamarbejde.  
Der er behov for, at der er en gruppe/base/klasse/hold/planet, hvor der er 
noget kendskab og samhørighed i givet fald, at det er en stor årgang børn. 

6 19.25-
19.40 

Nyt folkeskoleudspil – hvordan griber vi 
det an i 2024-25, og i 2025-2026 og 

fremefter, punktet er ved 
skoleledelsen. 
 
Vi kommer til at arbejde mere ind i det 
i på næstkommende møde. 

 

Orientering og 
drøftelse 

Punktet blev udsat, da flere medlemmer skulle gå før tid. 

7 19.40-
19.50 

Kontaktforældremødet i efteråret 2024 
Hvad ønsker skolebestyrelsen, at vi skal 
drøfte af tema i forhold til 
kontaktforældremødet? 
Skal vi have en oplægsholder udefra? 

 Punktet blev udsat, da flere medlemmer skulle gå før tid. 
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På formødet har vi bl.a. drøftet 
kommunikationsplatforme og skole-hjem-
samarbejdet 
 

7 19.50 -
20.10 

Orientering - Nyt fra Arbejdsgrupper 
2023/2024: 
 

• Bygningskapacitet og trafik og 

Fysiske rammer 

Martin Birk-Sørensen, Peter Borgselius, 
og Kris Nielsen er med i gruppe. Lotte 
Nowack deltager ved afklarende 
spørgsmål etc. 

 

• Fritidsdelen på Sct. Nicolai 

Elevrådsrepræsentant(?), Chresten 
Hegner, Martin Birk-Sørensen, Kirsten 
Lundager, Heidi Larsson, Kenneth 
Westerberg- Christensen, Lotte Nowack 

 

• KONTAKTFORÆLDREMØDET - 

EFTERÅRET  2025 

Forældresamarbejde - 

kommunikation og anerkendende 

samarbejde, herunder arbejdet med 

10-årsrulhjulet for kontaktforældre 

 

• Åben skole 

Chresten Hegner, Lotte Nowack, Guja 
Gudmondsdóttir 

 Nyt fra Arbejdsgrupper 2023/2024: 
 
 
 

•  

 
 
 
 
 
 

Evt.    
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Kommende, 
der afventer 
behandling 
 

Afventer: 
Princip om lejrskoler som springbræt til 
internationalt samarbejde, der er endnu ikke 
nedsat en arbejdsgruppe 
 
 
Ryk undervisningen ned på Strandgården 
som konkret punkt. 
 
Der arbejdes på at få Skole og Forældre til at 
fortælle om tilsyn i skolebestyrelsen.  
 
Udlån af lokaler til - ændring 
 
Opfølgning på kostpolitik 
Opfølgning på valgfag 
 
Gennemgang af forslag til Mellemform 
 
Antimobbestrategi 
Strategien skal genbesøges. Det bliver et 
punkt på et skolebestyrelsesmøde i 
nærmeste fremtid. 
 
 
 

 Bestyrelsen pr. 1. august 2023 

• Guja Rut Gudmundsdóttir (Valgt i 2020) 

• Heidi Larsson (Valgt i 2020) 

• Peter Borgselius (Valgt i 2020) 

• Dennis Mortensen (Valgt i 2022, trådt ind i 2023) 

• Martin Birk-Sørensen (Genvalgt i 2022) 

• Chresten Hegner (Valgt i 2022) 

• Kris Nielsen (Valgt i 2022) 

• Medarbejderrepræsentant Johnny Larsen  

• Medarbejderrepræsentant Ninni Saxtorff Neumann 

• Elevrådsrepræsentant Gustav 8.A 

• Elevrådsrepræsentant Laura 6.B 

 
Suppleanter: 
Linnea Caroline Nikdel- Johnston (Valgt i 2022) 

 

Kommende mødedatoer: 

Ordinære møder er som udgangspunkt med et formøde for de 
forældrevalgte fra 17.30-18.00, og derefter afholdes det ordinære møde fra 
18.00-20.15. Møderne holdes på Nord. 
 
Mandag d. 28. august 2023: Skolebestyrelsesmøde 
Torsdag d. 31. august 2023: Dialogmøde på rådhuset 
Tirsdag d. 19. september 2023: Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag d. 4. oktober 2023: Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag d. 1. november 2023: Kontaktforældremøde kl. 19.00-21.00 i 
samlingssalen på Syd. 
Obs ændret til 22. november (Torsdag d. 23. november 2023): 
Skolebestyrelsesmøde 
Torsdag d. 11. januar 2024: Skolebestyrelsesmøde  
Mandag d. 12. februar 2024: Skolebestyrelsesmøde med PS og elevrådet med 
forplejning – 17.00-21.00 
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Torsdag d. 14. marts 2024: Skolebestyrelsesmøde (et længere møde med 
forplejning) – evt. deltagelse ved skoleudvalgsformanden fra 16.45-20.15 
Onsdag d. 17. april 2024: Skolebestyrelsesmøde 
April: Der skal være valg til skolebestyrelse – mere info følger. 
Tirsdag d. 14. maj 2024:  Valgmøde kl. 17.00 og herefter 
Skolebestyrelsesmøde ca. 19.00 
Tirsdag d. 28. maj 2024: Konstituering af ny bestyrelse kl. 17.30. 
Mandag d. 10. juni 2024: Skolebestyrelsesmøde med sommerafslutning 
17.30- til ca. 21.15 

 


